
MAKE DREAMS REAL 
 
Tanker ved Sandefjord Rotarys julemøte 17.12.2008 
 
Den unge Maria vandret   
engang til Betlehems by  
forteller den gamle legende  
som alltid er like ny. 
 
Det var ikke rom i herberget.   
Men stallen var lun og varm.   
Så fødte hun der sin første sønn  
støttet av Josefs arm. 
 
Stjernesoler og vismenn.   
Hyrder og englekor.   
Hva tenkte den mørke Josef  
som aldri mælte et ord? 
 
Gjennomstrålet av himmelsk glans  
lyste de hellige to.   
Hva tenkte den mørke Josef  
som bare var trofast og god? 
 
Kan hende han svøpte sin kappe  
litt bedre om barnet og moren.   
Slik vernet han ordløs menneskets drøm, 
den hellige Josef av jorden.                                                  (Inger Hagerup) 
 
Det er lov å drømme.  Og det koster ikke noe mer å drømme store drømmer enn å drømme 
små!  Det har mennesker skjønt til alle tider.  Og noen ganger er det slik at drømmene blir til 
virkelighet.  Det som vi drømte, det går i oppfyllelse.  For en Josef var det slik – han som 
endte som logistikksjef hos Farao i Egypt.  Han tydet drømmer som gikk i oppfyllelse.  Og for 
Josef, tømmermannen fra Nasaret, ble det slik – han hadde sikkert sine drømmer for livet han 
skulle dele med Maria, men sånn ble det ikke.  I stedet fikk han en ny drøm der engelen viste 
ham en ny retning og nye oppgaver.   
Og der i stallen i Betlehem ble drømmen til virkelighet.  Den drømmen som er alle 
menneskers drøm, egentlig: drømmen om fred, drømmen om frelseren, drømmen om det nye 
livet.  I mange hundre år hadde det vært drømmen og håpet i Juda og i Israel.  Og profetene 
hadde styrket dem i dette håpet og holdt drømmen levende blant dem.  Ja, Eyvind Skeie er en 
moderne profet når han sier:  ”Tenn lys!  Et lys skal brenne for denne lille jord, den blanke 
himmelstjerne der vi og alle bor.  Må alle dele håpet så gode ting kan skje.  Må jord og 
himmel møtes.  Et lys er tent for det.”   Og så skjer det når tiden er inne – at Gud gjør 
drømmene til virkelighet.  Han oppfyller sine egne løfter og folkets drømmer når meldingen 
kommer til gjeterne utenfor Betlehem:  I dag er det født en frelser for dere!  I dag har 
drømmen gått i oppfyllelse.  Jord og himmel møtes.  I dag har Gud plantet himmelfreden på 
jorden, fordi han elsker menneskene. 
Vi kan feire jul fordi Gud gjør det han har lovet – han lar drømmer bli virkelighet.  Det er 
Guds egen drøm for menneskene som går i oppfyllelse.  Og det er den drømmen vi selv bærer 
på gjennom livet – at det gode skal hende for oss og for dem som er omkring oss.  På en måte 



er det julens utfordring til oss, den som vår verdenspresident har gitt oss denne gangen:  Make 
dreams real.  Noen tenker mest på å oppfylle sine egne drømmer, ikke bare ha dem som noe 
uoppnåelig og fantastisk.  Men du har kanskje allerede funnet drømmekvinnen, 
drømmemannen, drømmehuset eller drømmejobben.  Hva skal du da drømme om? 
Nei, mest av alt handler det nok om å oppfylle drømmene for dem som knapt våger å 
drømme, for dem som bare opplever skuffelser og motgang.  De som drømmer enkle 
drømmer – om å kunne legge seg uten å kjenne sulten – eller kulden eller frykten.  De som 
drømmer om skolegang som kan gi dem mulighet for arbeid.  De som drømmer om å finne 
igjen foreldrene sine – eller barna sine.  De drømmer – er det alt de kan gjøre?   
Hva kan vi gjøre for dem, for å verne og styrke drømmene i verden?  Josef trakk kappen 
tettere omkring de to.  Slik vernet han ordløs menneskets drøm, den hellige Josef av jorden.  
Vi kan verne våre egne drømmer og passe på oss selv, men vi kan også hjelpe andre til å 
oppfylle deres drømmer.  Kanskje bare ett menneske, kanskje bare noen ukjente barn i en 
landsby langt borte som får hjelp til å gjøre hverdagen sin litt lettere.  Men slik kommer 
oppfyllelsen av drømmene i verden litt nærmere, og noen tør å drømme om freden og gleden.  
Den drømmen som Gud har gjort til virkelighet for oss alle. 
 
God jul! 
 


